
                           

3. výjezd projektu ERASMUS se uskutečnil ve dnech 2.3. – 8.3.2024 do Portugalska – AMORA  –(25 km od 

Lisabonu). Hostitelskou školou byla- Escola Secundária Manuel Cargaleiro,do které vyjelo 5 žáků naší školy a 5 

učitelů. Se svými partnery v projektu jsme navštívili mnoho zajímavých míst, měli jsme  možnost poznat systém 

portugalského školství a společně se zapojenými školami do projektu jsme se zapojili do aktivit, které pro nás 

portugalská škola připravila. Dále jsme společně ukončili práci na výstupu tohoto pracovního portugalského balíčku, 

což bylo mapování  a piktogramy bezpečného chování v kyberprostoru. 

Žáci naší školy byli ubytování v portugalských hostitelských rodinách, kterým byli  přiděleny tito portugalští studenti: 

Klára Horková - Lara Vieira, Klára Klouparová- Clara Bastos, Martin Vodička- Simão Marcos, Tobias Pernica- André 

Cunha, Matěj Grebeň - Diogo Cardoso. 

První den pobytu všechny zapojené školy do tohoto projektu byly slavnostně přivítány a seznámili jsme se s oblastí 

Seixal a portugalským školstvím. Prohlídka školy probíhala formou her s úkoly a v odpoledních hodinách jsme měli 

možnost zúčastnit se tanečního workshopu Hip Hopu a brazilského bojového umění Capoeira. Druhý den jsme strávili 

v hlavním městě Portugalska Lisabon, kde jsme navštívili BELÉM. Někdejší předměstí je jednou z mála lisabonských 

čtvrtí, které se současně „pyšní tituly“ freguesias i bairros. To první slovo označuje současný městský správní celek, 

tedy civilní farnost, to druhé pak klasickou historickou čtvrť na jihozápadním okraji metropole. Belém proslavily 

zejména dvě záležitosti; tou první jsou historické památky, zařazené na Seznam kulturního dědictví UNESCO, tou 

druhou fakt, že právě tady v dobách krále Manuela I. nasedali s vášnivým leskem v oku do svých „kocábek“ velcí 

portugalští mořeplavci, aby vzápětí vyrazili na své objevitelské plavby. Také sám velký Vasco da Gama odsud vyjel 

objevit Indii. Odpoledne pro nás byly připraveny workshopy v Muzeu současného umění a Planetáriu. 

 



Třetí den po krásné procházce u pobřeží nás čekala plavba lodí, kterou jsme zakončili v muzeu typografie a muzeu 

námořnictví. 

Poslední den našeho pobytu jsme strávili ve škole, kde žáci ze všech států pracovali na projektech zaměřených na 

bezpečném chování v kyberprostoru a připravili si scénky na odpolední prezentaci pro pedagogy. Po této prezentaci 

jsme od portugalské školy dostali spolu s certifikáty drobné suvenýry a na rozloučenou nám zahrála školní hudební 

kapely. 

Závěrečný výjezd tohoto projektu nás čeká 

v květnu, kdy vyrážíme do lotyšské školy 

v Jürmale. Už se moc těšíme na další společné 

nezapomenutelné zážitky  

Kristýna Horáková 

 

A jak popsali pobyt v Portugalsku účastníci zájezdu?  

V sobotu 3.3 jsme odlétaly do Portugalska z letiště ve Vídni. Letělo nás pět dětí a pět učitelů. Po příletu do Portugalska 
jsme se přesunuli do hostitelských rodin, kde jsme měli v sobotu a v neděli nachystaný program. Já jsem navštívil pláž, 
stadion Benfiky Lisabon, byli jsme na prohlídce města, kde bydleli a na promenádě. V pondělí už jsme měli program ve 
škole: prezentaci o škole, prohlídka školy a taneční workshop, kde jsme se učili tradiční brazilský tanec Capoeira. 
Odpoledne jsme se domluvily s hostitelskými rodinami a jeli jsme na pláž. V úterý byl výlet do Lisabonu konkrétně do 
musea moderního umění, což byla celkem nuda a po obědě jsme navštívili velmi zajímavé a zábavné planetárium s 
interaktivními expozicemi. Ve středu jsme navštívili Seixal, což je obec u Lisabonu, kde jsme měli výlet na lodi, navštívili 
jsme musea typografie, námořnictví a medailí a měli jsme piknik v parku. Ve čtvrtek jsme byli opět ve škole, kde jsme 
pracovali na projektech, které jsme následně předváděli na závěrečném ceremoniálu, kde hrála školní kapela a 
nakonec se předávaly certifikáty. Všechny večery jsme trávily v rodinách. V Portugalsku jsem si to velmi užil, spousta 
aktivit mě bavila, bylo to pro mě něco nového a pokud to půjde tak se přihlásím do Erasmu i příští rok. 
Tobias Pernica 8.C 
 

I přestože jsem se ze začátku bál, do čeho jsem se to upsal, tak se projekt nakonec vyjevil skvěle. Hostitelská rodina 
byla příjemná a hodná, škola byla zajímavá a výlety byly zábavné za cenu toho, že je možnost provést člověka jinou 
krajinou a ukázat mu jak to funguje. Tady jsem byl schopen podívat se do jiných míst a otevřít svoje obzory. Podle mě 
byl projekt skvělý nápad a myslím si,  že by měl pokračovat nadále..                                                                                           

Matěj Grebeň, 8.B 

 



V termínech 2-8.3 jsme byli na výměnném pobytu v Portugalsku. Program na sobotu večer a neděli zajišťovala 
hostitelská rodina a já osobně jsem si to užila. Na pondělí byla plánovaná prohlídka školy a aktivity ve škole. Cesta do 
hlavního města Lisabonu se uskutečnila v úterý (bydleli jsme o kousek vedle), tam jsme navštívili galerii moderního 
umění a planetárium. Ve středu se nás rozhodli vzít na cestu lodí. Bylo to krásné a užili jsme si spousty srandy. Pak už 
následoval jen jeden den ve škole, kde jsme měli dvě přednášky a z nich udělali projekty. V pátek ráno už jsme letěli 
zpátky domů. Respektive první do Vídně a pak autem do Uh. Hradiště. Pobyt jsme si moc užili, získali nové zážitky, 
zkušenosti, možnosti a mohli si vyzkoušet naše anglické schopnosti. 
 Klára Klouparová, 8.C 

 

V sobotu brzy ráno jsme vyjeli na Letiště ve Vídni. Z Vídně jsme letěli letadlem na letiště v Lisabonu, kde na nás čekaly 

hostitelské rodiny. Po odjezdu z letiště domů k hostitelské rodině jsem jel na narozeninovou oslavu k rodinnému 

příslušníkovi rodiny, u které jsem bydlel. Oslavenec moc anglicky neuměl, takže nevím,  čí narozeniny jsem vlastně 

slavil. Další den pro mě hostitelská rodina měla vymyslet program a tak se jsem jel na nejzápadnější mys Evropského 

kontinentu. Bylo to moc hezké. Potom jsme jeli na pláž a pak domů. V pondělí už jsem šel do Portugalské školy, která 

pro nás měla nachystaný program. Po škole jsme šli rovnou na pláž. V úterý jsme jeli do Lisabonu do galerie a 

planetária. To bylo opravdu zajímavé, jen škoda že nám neukázali tolik památek. Ve středu jsme jeli lodí a pak šli do 

celkem čtyř různých spíše malých muzeí. Ve čtvrtek jsme šli do školy, kde jsme dělali dva workshopy o šikaně a kyber 

bezpečnosti a pak je prezentovali. Pak už jsme jen ve škole oslavovali ukončení, jedli, pili a poslouchali jejich skvělou 

školní kapelu. V pátek jsme už pouze brzo vstávali a letěli letadlem zpátky do Vídně a domů. Pobyt do Portugalska jsem 

si náramně užil a nejraději bych tam ještě zůstal. 

Martin Vodička , 8.C 

Měli jsme celý týden velmi nabitý program, ale mezi naše priority patřilo: sebrat Matějovy klobouk a zlepšit kvalitu 
života v našem smyšleném císařství. 
Měli jsme však i normální program jako workshopy,  a nebo také brazilský bojový tanec  Capoeira, který jsme se také 
učili. Dále také třeba výlet lodí nebo průzkum nejrůznějších muzeí. 
Když to tak shrnu tak se mi ve školním programu asi nejvíce líbil ten tanec, protože to vůbec nebylo o tanci, ale spíš 
to byla taková příprava na boj. 
 V rodinném programu se mi líbily procházky po pláži (nejkrásnější byl západ slunce), ale také to, že Klárčina a moje 
druhá rodina se potkávaly na večeře, a což bylo pro nás takové příjemné, že jsme nebyly samy. 
Aby ale nebyla jen chvála tak mě trochu zklamalo, že aspoň teda já jsem neochutnala nic nového, i když jsem jí říkala, 
že by jsem něco nového ráda ochutnala, pokud teda nepočítám sladkosti. Měla jsem namysli rybu nebo tradiční jídlo. 
Ryby tam mají doopravdy výborné, sice jsem měla jen lososa a tresku ale opravdu skvělé, čerstvé rovnou z oceánu. 
Celý výlet považuji za velmi vydařený. 
Klára Horková, 8.C 

 


